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Rada Miasta Poręba 
RM.0002.48.2023 

Protokół nr XLVIII/23 

 
XLVIII Sesja w dniu 27 marca 2023r. 
Obrady rozpoczęto 27 marca 2023 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:29 tego samego 
dnia. 
Miejsce: Obrady XLVIII sesji Rady Miasta odbyły się w trybie zdalnym. 
Prowadzący obrady: Przewodnicząca Rady Miasta Poręba Elżbieta Kołodziej 

Protokolantka: Anna Winczakiewicz 

Numery podjętych uchwał: XLVIII/512/23– XLVIII/523/23 

Załączniki do protokołu: 

1. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym; 

2. Imienne wykazy głosowania radnych; 

3. Uchwały od nr XLVIII/512/23– XLVIII/523/23. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Agnieszka Ajchenlaub 
2. Mariusz Błaszczuk 
3. Grażyna Furmanek 
4. Barbara Gola 
5. Ewelina Janeczek 
6. Przemysław Kiliański 
7. Elżbieta Kołodziej 
8. Mariusz Kołton 
9. Marcin Kucia 
10. Jolanta Łakomska 
11. Jarosław Machura 
12. Marek Miśta 
13. Krystyna Rok 
14. Tomasz Turek 

Nieobecni: 

1. Krzysztof Hamerlik 

Lista obecności gości: 

 

1. Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra. 

2. Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran.  

3. Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha.  

4. Mecenas Michał Szachnitowski.  

5. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Porębie Karol Hadrych. 

6. Kierownik Referatu Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Kamil Kowalik. 

7. Kierownik Miejskiego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Ewa Weber. 
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8. Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Porębie Mariusz 

Grabarczyk. 

9. Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Katarzyna Wilk. 

10. Kierownik Referatu Środków Pomocowych i Rozwoju Joanna Kowalska. 

11. Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba. 

12. Dyrektor Przedszkola Nr 1 Justyna Kłosowska. 

13. Dyrektor SP1 Agnieszka Andrzejewska. 

14. Dyrektor SP2 Małgorzata Dychus. 

15. Kierownik SPZOZ Joanna Pelińska. 

16. Główna księgowa Monika Sałacińska-Rok. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej otworzyła XLVIII Sesję Rady Miasta 

Poręba w dniu 27 marca 2023 r. o godz. 900, powitała uczestniczących w sesji radnych, 

Sekretarz Miasta, Skarbnika Miasta Poręba, kierowników jednostek organizacyjnych, 

kierowników i pracowników urzędu miasta oraz mieszkańców. 

Przewodnicząca poinformowała, iż w związku z podjęciem Uchwały Nr XLV/492/22 Rady 

Miasta Poręba z dnia 19 grudnia 2022 roku sesja odbywa się w zdalnym trybie obradowania. 

Przewodnicząca powiedziała, iż z uwagi na utrudniony dostęp do uczestniczenia w sesji, 

mieszkańcy mogą zgłosić się do urzędu i zabrać głos. Poprosiła radnych o potwierdzenie 

obecności po odczytaniu nazwiska radnego oraz potwierdzenie obecności w formie 

elektronicznej. 

Zgodnie z listą obecności Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej stwierdziła, że na moment 

otwarcia sesji w obradach uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Wraz z zawiadomieniem o zwołaniu XLVIII Sesji Rady Miasta na dzień 27 marca 2023 roku 

Radni otrzymali porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zatwierdzenie protokołu z XLVII sesji Rady Miasta Poręba. 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zdalnego trybu obradowania Rady Miasta Poręba 

b) zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie 

Mieszkaniowej SIM Zagłębie Sp. z o.o. z siedzibą w Sosnowcu 

c) wyrażenia zgody na wniesienie aportu do spółki SIM Zagłębie Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością w Sosnowcu 

d) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność Gminy Poręba 

e) zmiany uchwały nr XXVII/283/21 Rady Miasta Poręba z dnia 28 czerwca 2021 r. w sprawie 

ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Poręba 
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f) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie 

dożywiania oraz odstąpienia od zwrotu wydatków w zakresie dożywiana w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych  w ramach wieloletniego 

rządowego programu ,,Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023  

g) zmiany uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

Poręba  

h) określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 

lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie Gminy Poręba 

i) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 

pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

rzecz Gminy Poręba 

j) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Poręba na rok 2023 

5. Interpelacje i zapytania. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta zgłosiła wniosek formalny o przeprowadzenie wszystkich 
głosowań w trybie imiennym. 

 
Głosowano wniosek w sprawie: 
przeprowadzenia wszystkich głosowań w trybie imiennym.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Ewelina 
Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 
Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Hamerlik 
 

 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego porządku 
obrad oraz poinformowała, aby radni zabierali głos poprzez system eSesja. 

Głos zabrał Radny Przemysław Kiliański – zgłosił w imieniu Zespołu do zaopiniowania 
kandydata na ławnika wniosek formalny o dodanie do porządku obrad 1 projektu uchwały: 
 

1. Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Sosnowcu na 
kadencję 2020 - 2023 
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Radny Przemysław Kiliański poinformował, że projekt uchwały został radnym przesłany w 
dniu 23.03.2023r. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 
Okręgowego w Sosnowcu na kadencję 2020 - 2023.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Ewelina 
Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 
Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Hamerlik 
 
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Agnieszka Ajchenlaub, 

zgłosiła wniosek formalny o dodanie do porządku obrad 1 projektu uchwały:  

 

1. Projekt uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na wniosek o udostępnienie 
informacji publicznej 

 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że projekt uchwały oraz stanowisko komisji zostały 
radnym przesłane w dniu 23.03.2023r. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na wniosek o 
udostępnienie informacji publicznej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Ewelina 
Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 
Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Hamerlik 
 
 
Głos zabrał Burmistrz Miasta – zgłosił wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad  
projektu uchwały:  



Strona 5 z 24 

 

1. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 
Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej 
Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej SIM Zagłębie Sp. z o.o. z siedzibą w Sosnowcu 

 
oraz zgłosił wniosek formalny o dodanie do porządku obrad 2 projektów uchwał:  
 

1. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Poręba na 2023 rok. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Poręba na 

lata 2023-2031. 

 
Głosowano wniosek w sprawie: 
wycofania z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie 
ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów 
w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej SIM Zagłębie Sp. z o.o. z siedzibą w 
Sosnowcu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Ewelina 
Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 
Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Hamerlik 
 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Poręba na 
2023 rok oraz w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Poręba na lata 
2023-2031.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 
0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Ewelina 
Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 
Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Hamerlik 
 
Przewodnicząca poinformowała, że projekty dodanych uchwał będą zapisane w porządku 
obrad po zmianach w bloku uchwał pod nr 4.j., 4.k., 4.l., 4.m. 

 

Porządek obrad po zmianach: 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zatwierdzenie protokołu z XLVII sesji Rady Miasta Poręba. 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zdalnego trybu obradowania Rady Miasta Poręba 

b) wyrażenia zgody na wniesienie aportu do spółki SIM Zagłębie Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością w Sosnowcu 

c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność Gminy Poręba 

d) zmiany uchwały nr XXVII/283/21 Rady Miasta Poręba z dnia 28 czerwca 2021 r. w sprawie 

ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Poręba 

e) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie 

dożywiania oraz odstąpienia od zwrotu wydatków w zakresie dożywiana w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych  w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023  

f) zmiany uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

Poręba  

g) określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 

lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie Gminy Poręba 

h) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 

pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

rzecz Gminy Poręba 

i) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Poręba na rok 2023 

j) wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Sosnowcu na kadencję 2020 - 2023 

k) udzielenia odpowiedzi na wniosek o udostępnienie informacji publicznej  

l) zmian  w  budżecie  Miasta Poręba na 2023 rok 

m) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Poręba na lata 2023-2031. 

5. Interpelacje i zapytania. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie sesji. 

 

2. Zatwierdzenie protokołu z XLVII sesji Rady Miasta Poręba. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej poinformowała, że protokół z XLVII Sesji 

Rady Miasta Poręba, która odbyła się w dniu 27 lutego 2023 roku został przesłany radnym 

drogą elektroniczną, a także był wyłożony w Biurze Obsługi Rady Miasta.  

W związku z tym, iż nie wpłynęły uwagi w regulaminowym terminie, przystąpiono do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia protokołu z XLVII sesji Rady Miasta Poręba..  
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Ewelina 

Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 

Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 

 

 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodnicząca poinformowała, iż sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie 
międzysesyjnym radni otrzymali w wersji elektronicznej oraz oddała głos Burmistrzowi Miasta 
Poręba.  

Burmistrz Miasta Poręba zapytał, czy są pytania do sprawozdania. 

Radna Ewelina Janeczek zadała pytanie w sprawie spotkania dnia 3 marca w Urzędzie 

Marszałkowskim w Katowicach. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział, iż było to spotkanie zorganizowane przez 

Marszałka nawiązujące do problemów, jakie powstają na linii Urząd Marszałkowski a Urząd 

Wojewody Śląskiego. Działania Wojewody zmierzają do tego, żeby przejąć na własność 

lotnisko w Pyrzowicach. 

 

Radna Ewelina Janeczek poprosiła o wyjaśnienie, czego dotyczyło spotkanie dnia 10 marca z 

Panem Jarosławem Kleszczewskim. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział, iż było to spotkanie dotyczące kierunków 

pracy Rady Powiatu. 

Radna Ewelina Janeczek  powiedziała, że dnia 16 marca odbyło się spotkanie dot. sezonu 

letniego na MOSiR. Zapytała, jakie są plany na sezon letni. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział, że o szczegóły należy pytać Dyrektora 

MOK. Idea jest taka, żeby utrzymać zeszłoroczne rozwiązania na MOSiR mimo trudnej 

sytuacji finansowej gminy. Jeśli uda się zawrzeć umowę z ratownikiem, będzie poszerzona 

oferta brodzika. 

Burmistrz Miasta uzupełnił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym o kolejne 

tematy:  
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• 6 marca – spotkanie z mieszkańcami ulicy Wiedzy w sprawie unormowania przebiegu 

drogi; 

• 18 marzec – walne zebranie sprawozdawczo-wyborcze OSP Niwki; 

• 20 marca – Komisja Gospodarki Ochrony Środowiska i Komisja Rewizyjna; 

• 21 marca – Komisja Skarg Wniosków i Petycji oraz Komisja Oświaty, uczestnictwo w 

Szkole Podstawowej nr 1, na hali sportowej w podsumowaniu cyklu imprez 

zorganizowanych przez dyrekcję szkoły i nauczycieli dla uczniów z okazji pierwszego 

dnia wiosny, a także spotkanie w MOK w sprawie programów dofinansowujących 

działania proekologiczne mieszkańców; 

• 24 marca – spotkanie z Prezesem MPWiK i Kierownikiem Referatu NiGK w sprawie 

ujawnionych odcinków sieci kanalizacji miejskiej i deszczowej w ciągu ulicy Różanej, 

Astrów, Ks. Pędzicha; 

• 24 marca – spotkanie z Młodzieżową Radą Miasta oraz opiekunem Małgorzatą 

Brzęczką w sprawie przedstawienia raportu MRM na temat konieczności utworzenia 

nowych miejsc dla młodzieży – Burmistrz powiedział, iż spotkanie było następstwem 

interpelacji Radnej Jolanty Łakomskiej.  

• 24 marca – spotkanie z Panią Kierownik MOPS Katarzyną Wilk i Magdaleną 

Więckowską w sprawie zespołu interdyscyplinarnego; 

• 25 marca – spotkanie  w OSP Krzemienda. 

 

Głos zabrała Radna Jolanta Łakomska, powiedziała, iż nie składała interpelacji w sprawie 

miejsc spotkań młodzieży, tylko zadała pytanie w tym temacie na jednym z poprzednich 

posiedzeń.  

Radny Mariusz Błaszczuk podziękował za zaangażowanie pracowników urzędu oraz spółki 

MPWiK w opracowanie dokumentacji dotyczącej ulic Astrów, Różanej oraz uwzględnienie 

składanych interpelacji. 

 

 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

 

a) zdalnego trybu obradowania Rady Miasta Poręba 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach stałych 

Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Głos zabrał Radny Jarosław Machura, poprosił o uzasadnienie zdalnego trybu obradowania z 

uwagi na pytania mieszkańców w tej sprawie. Zapytał również, czy uchwała będzie również 

dotyczyła posiedzeń komisji. Nie ma przeciwwskazań lokalowych, aby komisje odbywały się 

w trybie stacjonarnym. 
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Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran: Uzasadnienie dotyczące kwestii 

organizacyjnych było podawane na wszystkich komisjach, zaś uzasadnienie faktyczne jest 

zapisane w uchwale i dotyczy stanu zagrożenia epidemicznego oraz stanu epidemii na 

obszarze Rzeczypospolitej. O trybie komisji decydują Przewodniczący Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zdalnego trybu obradowania Rady Miasta Poręba.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Barbara Gola, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, 

Marcin Kucia, Marek Miśta, Tomasz Turek 

PRZECIW (6) 

Grażyna Furmanek, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Jolanta Łakomska, Jarosław 

Machura, Krystyna Rok 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 

 

Uchwała została podjęta 8 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod Nr XLVIII/512/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.) 

 

b) wyrażenia zgody na wniesienie aportu do spółki SIM Zagłębie Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością w Sosnowcu 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach stałych 

Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie aportu do spółki SIM Zagłębie 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Sosnowcu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 

0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Ewelina 

Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 

Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 

 

Uchwała została podjęta 14 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod Nr XLVIII/513/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.) 

c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Poręba 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach stałych 

Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Pytanie zadała Radna Jolanta Łakomska: Czy są to działki budowlane czy rolne? Jaka jest 

cena za metr? 

Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Kamil 

Kowalik: Jest to uzależnione od konkretnej działki. Nie mamy jeszcze wyceny, gdyż jest to 

zlecane dopiero po podjęciu uchwały przez Radę Miasta. Na operat czeka się około 4-5 

tygodni.   

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Poręba.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Przemysław 

Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Marek Miśta, 

Krystyna Rok, Tomasz Turek 

PRZECIW (1) 

Ewelina Janeczek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Machura 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 
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Z uwagi na pomyłkę w głosowaniu, zostało ono przeprowadzone ponownie.  

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność Gminy Poręba.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Przemysław 

Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Marek Miśta, Tomasz Turek 

PRZECIW (3) 

Ewelina Janeczek, Jolanta Łakomska, Krystyna Rok 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Machura 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 

 

Uchwała została podjęta 10 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod Nr XLVIII/514/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.) 

 

d) zmiany uchwały nr XXVII/283/21 Rady Miasta Poręba z dnia 28 czerwca 2021 

r. w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Poręba 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach stałych 

Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/283/21 Rady Miasta Poręba z dnia 28 

czerwca 2021 r. w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Poręba.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Ewelina 

Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 

Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 

 

Uchwała została podjęta 14 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod Nr XLVIII/515/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.) 

 

e) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy 

w zakresie dożywiania oraz odstąpienia od zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiana w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i 

w domu” na lata 2019-2023 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach stałych 

Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w zakresie dożywiania oraz odstąpienia od zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiana w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019 – 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Ewelina 

Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 

Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 

Uchwała została podjęta 14 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod Nr XLVIII/516/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.) 
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f) zmieniający uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie miasta Poręba 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach stałych 

Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Pytanie zadał Radny Przemysław Kiliański, poprosił o wyjaśnienie zapisu dotyczącego 

częstotliwości wywozu zbiorników bezodpływowych, wynikającej z pojemności zbiornika. 

Zapytał, czy częstotliwość nie wynika ze zużycia wody. 

Odpowiedzi udzieliła Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba: Zbiorniki 

bezodpływowe powinny być opróżniane z częstotliwością wynikającą z pojemności zbiornika 

w sposób gwarantujący, że nie nastąpi jakikolwiek wypływ, zwłaszcza wynikający z jego 

przepełnienia, a także zanieczyszczenie powierzchni ziemi i wód powierzchniowych oraz 

podziemnych. Zbiorniki powinny być opróżniane jednak nie rzadziej niż raz na kwartał. 

Pytanie zadała Radna Jolanta Łakomska: Dlaczego nie ma zapisu w tym regulaminie 

odnośnie wywozu nieczystości płynnych dla osób, które nie są w stanie ani przepełnić, ani 

zapełnić szamba raz na kwartał. Wydaje się to nie w porządku dla osób, które zostały 

samotne. 

Odpowiedzi udzieliła Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba: Oczywiście są 

przypadki, do których należy w jakiś sposób podchodzić indywidualnie, ale generalna zasada 

jest taka, że szambo powinno być opóźnione minimum raz na kwartał.  

Głos zabrał Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra: Do tej pory nie było sytuacji, aby 

mieszkańcy zużywali mniej wody niż pojemność szamba. Jeśli się to zdarzy, będziemy 

podchodzić do każdego przypadku indywidualnie.   

Głos zabrał Prezes MPWiK Mariusz Grabarczyk: Nie jest możliwe, aby w ciągu kwartału nie 

zapełnić szamba. Jest za to wiele osób, które zużywają wielokrotnie więcej wody niż wywożą 

(przykładowo jeden wywóz szamba w roku). 

Radna Ewelina Janeczek powiedziała, że liczniki powinny być wymieniane co 5 lat, ale nie są. 

W związku z tym istnieje przypuszczenie, że licznik może źle pokazywać pobór wody. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra dodał, że będą prowadzone działania mające na celu 

wymianę wszystkich liczników na nowe ze zdalnym odczytem. Poprosił Prezesa MPWiK o 

podanie danych na temat realizacji tego zadania i przedstawienie danych na kolejnej sesji. 

Prezes MPWiK Mariusz Grabarczyk powiedział, że na tą chwilę nie ma szczegółowych danych. 

W 2019 roku była kontrola z Urzędu Miar i wypadła prawidłowo. Jednak z powodu COVID-19 

przez niemal dwa lata była wstrzymana wymiana liczników. Zaczęto je ponownie wymieniać 

od lutego 2023 roku. Zostały one zamówione pod koniec 2022 roku, ale z uwagi na długi 
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czas oczekiwania otrzymano je dopiero w lutym 2023r. Po otrzymaniu partii kolejnych 

wodomierzy, będą one wymieniane.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie miasta Poręba.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Przemysław 

Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jarosław Machura, Marek Miśta, 

Tomasz Turek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Ewelina Janeczek, Jolanta Łakomska, Krystyna Rok 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 

 

Uchwała została podjęta 11 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod Nr XLVIII/517/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.) 

 

g) określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Poręba 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach stałych 

Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Pytanie zadała Radna Ewelina Janeczek: Czy można prosić o wyjaśnienie, jakie są różnice 

pomiędzy starą uchwałą a nową? 

Odpowiedzi udzieliła Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba: W nowej 

uchwale są również określone warunki w przypadku opróżniania instalacji w przydomowych 

oczyszczalniach ścieków. Nastąpiła nowelizacja przepisów ustawowych. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 
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zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Poręba.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Ewelina 

Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 

Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 

 

Uchwała została podjęta 14 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod Nr XLVIII/518/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.) 

h) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 

którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Poręba 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach stałych 

Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radna Ewelina Janeczek poprosiła o wyjaśnienie, o kogo chodzi w zapisie „ Ustala się górną 

stawkę opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi ponoszonymi przez właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są zobowiązany do ponoszenia tych opłat na rzecz gminy”? 

Odpowiedzi udzieliła Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba: Chodzi tutaj o 

podmioty, które nie są zobowiązane do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na rzecz gminy Poręba. Są to wszystkie osoby poza mieszkańcami, ponieważ 

mieszkańcy są objęci gminnym systemem gospodarowania odpadami komunalnymi, więc są 

podmiotami które są zobowiązane do ponoszenia opłat za odpady komunalne na rzecz 

gminy.  

Radna Ewelina Janeczek zapytała, gdzie były robione badania rynku odnośnie ceny za metr 

sześcienny. 

Odpowiedzi udzielił Prezes MPWiK Mariusz Grabarczyk: Osobiście dostarczyliśmy do Pani 

Renaty kalkulację naszych kosztów. W uchwale jest podana wyższa kwota, aby nie 
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aktualizować co chwilę uchwały. Podwyżka górnej stawki jest konieczna z uwagi na wysoką 

inflację, cenę paliwa oraz wzrost płacy minimalnej.  

Głos zabrała Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba: Państwo otrzymali 

cennik dotyczący odpadów komunalnych oraz kalkulacje dotyczącą nieczystości płynnych. 

Jeżeli chodzi o kalkulację dla odpadów komunalnych w tej obecnej uchwale jest ona 

określona dla 1 metra sześciennego. Górne stawki mają mieć charakter sankcyjny. 

Radna Ewelina Janeczek zapytała, na jakiej podstawie pobierane są obecne opłaty niezgodne 

z uchwałą z 2009 roku. Radna odczytała treść uchwały z dnia 1 grudnia 2009 zł, w której 

ustala się górną stawkę opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości na terenie miasta 

Poręba za opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych przez 

podmioty posiadające zezwolenie burmistrza miasta Poręba na świadczenie usług w tym 

zakresie w wysokości 30,00 zł za metr sześcienny nieczystości ciekłych. 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba zwróciła uwagę na wzrost cen oraz 

konieczność dostosowania stawek do obecnej sytuacji.  

Radna Ewelina Janeczek poprosiła Radcę Prawnego Michała Szachnitowskiego o podanie 

podstawy prawnej,  na jakiej podstawie są pobierane opłaty wyższe niż obowiązujące w 

uchwale.  

Radca Prawny Michał Szachnitowski powiedział, że nie ma takiego przepisu, który pozwalałby 

na pobieranie kwoty przekraczającej stawkę maksymalną. 

Głos zabrał Prezes MPWiK Mariusz Grabarczyk, który przyznał, iż przegapił uchwałę w tej 

sprawie. W sposób niezamierzony górna stawka została przekroczona w 2022 roku. Nie było 

to podyktowane złą wolą, a warunkami rynkowymi. W momencie zauważenia tego faktu 

zwrócono się do Urzędu Miasta o podwyższenie stawek. Przez wiele lat stawka była tak 

niska, że w Porębie właściwie nie było konkurencji. Prezes zwrócił uwagę na dużą liczbę 

mieszkańców łamiących przepisy i nie wywożących ścieków raz na kwartał. Prezes MPWiK 

powiedział, że mała beczka jest usługą wyjątkową, stworzoną na potrzeby mieszkańców 

gminy Poręba. Bez zwiększenia stawki będzie to usługa nieopłacalna dla spółki, jednak z 

uwagi na dobro mieszkańców, powinna być utrzymana.  

Radna Ewelina Janeczek powiedziała, że będzie walczyła w imieniu mieszkańców o usługę 

małej beczki, jednak nie przy proponowanej stawce.  

Radny Przemysław Kiliański odwołał się do słów Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 

Renaty Otręby o sankcyjnym charakterze górnej stawki. Zauważył, że w projekcie uchwały 

nie ma zapisu mówiącego o tym. Proponowana stawka jest niezależna od tego, czy będzie 

dotyczyła małej czy dużej beczki, w związku z czym Rada Miasta nie będzie miała wpływu na 

zmianę cen np. dużej beczki po wejściu uchwały. 

Radna Jolanta Łakomska powiedziała, że nikt nie dał Radzie Miasta możliwości 

wypowiedzenia się w tej kwestii, nie było żadnej dyskusji.  
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Radny Przemysław Kiliański nie zgodził się z poprzednią wypowiedzią twierdząc, że temat był 

omawiany na komisjach. 

 Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Poręba.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Barbara Gola, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, 

Marcin Kucia, Tomasz Turek 

PRZECIW (7) 

Grażyna Furmanek, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Jolanta Łakomska, Jarosław 

Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 

 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, iż uchwała nie została podjęta z uwagi na 7 

głosów ZA oraz 7 głosów PRZECIW (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik 

do protokołu.) 

 

i) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Poręba na rok 2023 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach stałych 

Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radna Ewelina Janeczek zapytała, ile w zeszłym roku dołożono do podjętej uchwały? 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba powiedziała, że nie posiada takich 

danych, zobowiązała się je przygotować.  

Głos zabrała Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha: Kwota ta nie uległa zmianie.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poręba na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Przemysław 

Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jarosław Machura, Marek Miśta, 

Tomasz Turek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Ewelina Janeczek, Jolanta Łakomska, Krystyna Rok 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 

 

Uchwała została podjęta 11 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod Nr XLVIII/519/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.) 

j) wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Sosnowcu na kadencję 2020 - 2023 

 

Przewodnicząca poinformowała, iż w tym przedmiocie była już podjęta przez Radę uchwała 

na sesji w dniu 30 stycznia 2023 roku, lecz ze względu na rozstrzygnięcie nadzorcze 

konieczne jest ponowne przeprowadzenie postępowania.  

Przewodnicząca Rady Miasta zapytała, czy radni mają pytania, uwagi. 

 

Przewodnicząca odczytała protokół z posiedzenia Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników na kadencję 2020-2023 z dnia 1 grudnia 2022 roku oraz z dnia 2 stycznia 2023 

roku. Przypomniała, że w składzie komisji było trzech radnych: Elżbieta Kołodziej, Krzysztof 

Hamerlik i Przemysław Kiliański. 

Przewodnicząca Rady Miasta zapytała, czy są jakieś pytania.  

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca przypomniała, iż wybór ławnika wymaga 

głosowania tajnego w systemie eSesja.  

Głosowano w sprawie: 

wyboru kandydata Wiesława Pańczyka na ławnika do Sądu Okręgowego w Sosnowcu na 

kadencję 2020 - 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Uchwała została podjęta 11 głosami ZA. 

Przewodnicząca rady Miasta odczytała treść uchwały (będącej następstwem głosowania) 

zapisanej pod Nr XLVIII/520/23 (Uchwała stanowi załącznik do protokołu.)  

 

k) udzielenia odpowiedzi na wniosek o udostępnienie informacji publicznej 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały wraz ze stanowiskiem Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji został przesłany radnym drogą elektroniczną dnia 23.03.2023r. 

Radca Prawny Michał Szachnitowski omówił projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na wniosek o udostępnienie informacji 

publicznej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Przemysław 

Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jarosław Machura, Marek Miśta, 

Tomasz Turek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Ewelina Janeczek, Jolanta Łakomska, Krystyna Rok 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 

 

Uchwała została podjęta 11 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu.) 

Przewodnicząca rady Miasta odczytała treść uchwały zapisanej pod Nr XLVIII/521/23 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu.)  

 

l) zmian w budżecie Miasta Poręba na 2023 rok 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany przez Skarbnika 

Miasta Poręba na komisjach stałych Rady Miasta, został przesłany radnym drogą 

elektroniczną dnia 23.03.2023r. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie mian w budżecie Miasta Poręba na 2023 rok  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1, BRAK GŁOSU: 

0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Przemysław 

Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Marek Miśta, Tomasz Turek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Ewelina Janeczek, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Krystyna Rok 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 

 

 

Uchwała została podjęta 10 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu.) 

Przewodnicząca rady Miasta odczytała treść uchwały zapisanej pod Nr XLVIII/522/223 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu.)  

 

m) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Poręba na lata 2023-2031 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany przez Skarbnika 

Miasta Poręba na komisjach stałych Rady Miasta, został przesłany radnym drogą 

elektroniczną dnia 23.03.2023r. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Poręba na lata 

2023-2031.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, Przemysław 

Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Marek Miśta, Tomasz Turek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Ewelina Janeczek, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Krystyna Rok 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Hamerlik 

 

Uchwała została podjęta 10 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu.) 

Przewodnicząca rady Miasta odczytała treść uchwały zapisanej pod Nr XLVIII/523/223 

(Uchwała stanowi załącznik do protokołu.)  
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5. Interpelacje i zapytania. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej poprosiła radnych o przedstawienie swoich 

interpelacji i zapytań.  

Interpelacje i zapytania przedstawili:  

1. Przewodnicząca Rady Miasta Poręba Elżbieta Kołodziej – w sprawie remontu ulicy 

Asfaltowej; 

2. Radny Jarosław Machura – w sprawie zapotrzebowania finansowego miasta na 

realizację zadań: Rozbudowa lub przebudowa dróg na terenie miasta na rok 2023 w 

ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, w sprawie podjęcia działań w celu 

przywrócenia do stanu użyteczności pobocza przy ulicy Baśniowej, w sprawie 

zdalnego uczestnictwa radnych w posiedzeniach komisji stałych oraz w sprawie 

poprawy stanu nawierzchni drogowej na ulicy Niweckiej i Baśniowej; 

3. Radna Ewelina Janeczek – w sprawie stawek za wywóz nieczystości ciekłych oraz w 

sprawie zwrotu pieniędzy pobranych niezgodnie z podjętą uchwałą. Wspólnie z Radną 

Jolantą Łakomską złożono również interpelację w sprawie zamontowania lustra na 

skrzyżowaniu ulic Zwycięstwa i Zielonej. 

4. Radna Jolanta Łakomska – wspólnie z Radną Eweliną Janeczek w sprawie 

uprzątnięcia działki gminnej na Kierszuli przy ulicy Zwycięstwa, w sprawie budynku 

przy ulicy Armii Krajowej, a także w sprawie kosztów montażu banera na budynku 

byłego biurowca i kosztu zakupu oraz montażu pokrywy do studzienki szamba przy 

OSP2. Radne złożyły też zapytanie w sprawie ilości złożonych wniosków o dotacje na 

inwestycje miejskie; 

5. Radna Barbara Gola – w sprawie naprawy chodnika przy ulicy Mickiewicza; 

6. Radny Przemysław Kiliański – w sprawie naprawy w pierwszej kolejności nawierzchni 

w dzielnicy Nowa Wieś oraz na ulicy Niweckiej.  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, aby interpelacje radni przekazali drogą elektroniczną 

na adres mailowy Biura Rady Miasta, natomiast wersję papierową należy złożyć w siedzibie 

Urzędu Miasta Poręba. 

 

 

 

 

6. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej przedstawiła korespondencję jaka wpłynęła do Rady 
Miasta: 
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W dniu 27 lutego 2023 roku: 

- wpłynęło pismo ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach z dnia 27.02.2023r.  
(sygn. RKP 714) w sprawie wszczęcia postępowania; 
 
 
W dniu 1 marca 2023 roku: 
- wpłynęło pismo ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach z dnia 01.03.2023r.  
(sygn. RKPE 753) w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XLVI/497/23; 
 
 
W dniu 2 marca 2023 roku: 
- wpłynęło pismo ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach z dnia 02.03.2023r.  
(sygn. RKPE 768) w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XLVI/493/23; 
 
 
W dniu 3 marca 2023 roku: 
- wpłynął wniosek z dnia 03.03.20023r. o nadanie imienia byłego Naczelnika Miasta Poręba a 
następnie Burmistrza Miasta Włodzimierza Spyry skwerkowi znajdującemu się przy ulicy 
Rzecznej w Porębie (sygn. RKPE 783); 
 
 
W dniu 8 marca 2023 roku: 
- wpłynęło pismo ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach z dnia 08.03.2023r. 
(sygn. RKPE 858 ) z prośbą o zajęcie stanowiska w sprawie skarg; 
 
 
W dniu 21 marca 2023 roku: 
- wpłynął wniosek z dnia 20.03.2023r. (sygn. RKP 771) w sprawie Sekretarz Miasta Poręba 
- wpłynęło sprawozdanie z działalności Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska za 
2022 rok; 
 
 
W dniu 22 marca 2023 roku: 
- wpłynęło sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej 
za 2022 rok; 
 
Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej przedstawiła terminy posiedzeń Komisji w 
miesiącu kwietniu 2023 roku: 

 
 

Posiedzenia Komisji Termin Godzina Tryb/Miejsce 

Komisja Gospodarki i Ochrony 
Środowiska 
 

17.04.2023 
(poniedziałek) 

08:00 MOK w Porębie – sala nr 28 
Tryb hybrydowy 

Komisja Rewizyjna 
 
 

17.04.2023 
(poniedziałek) 

 

13:30 
 
 

MOK w Porębie – sala nr 28 
Tryb hybrydowy 

Komisja Skarg, Wniosków i 
Petycji 
 

18.04.2023 
(wtorek) 

09:00 MOK w Porębie – sala nr 28 
Tryb hybrydowy 

Komisja Oświaty, Kultury, 18.04.2023 13:00 MOK w Porębie – sala nr 28 
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Zdrowia i Opieki Społecznej 
 

(wtorek) Tryb hybrydowy 

Sesja Rady Miasta  24.04.2023 
(poniedziałek) 

09:00 Tryb zdalny 

 

Głos zabrała radna Jolanta Łakomska, zwróciła uwagę na nieścisłość w informatorze 

miejskim dotyczącą płacenia podatków od psów. 

Radny Przemysław Kiliański zapytał o program „moja woda 2.0” oraz zaapelował o 

zaangażowanie gminy w w/w program. 

Radny Jarosław Machura zapytał, czy jest harmonogram wymiany lamp oraz harmonogram 

pozimowych napraw nawierzchni dróg. 

Głos zabrał Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra, omówił następujące tematy: 

1. Konieczność pilnego zwołania zarządu spółki oraz nadzwyczajnej sesji Radmy Miasta 

Poręba; 

2. Naprawy pozimowe dróg – podpisano umowę z firmą, która przystąpi do napraw w 

kolejności: centrum miasta, Górka, na końcu Niwki. 

3. Wysypywanie ziemi wzdłuż ulicy Czarnej Przemszy – cel to utworzenie pasa 

drogowego oraz pobocza, ciągu pieszo – rowerowego. Z uwagi na zgłoszenia o 

utrudnieniach poproszono o cierpliwość; 

4. Prace planistyczne związane z inwestycją Agora Miejska – przeniesienie targowiska po 

świętach; 

5. Wymiana oświetlenia ulicznego; 

6. Odwodnienie przy ulicy Niweckiej; 

7. Sprzątanie miasta (pracownicy, osadzeni, wypożyczenie zamiatarki); 

8. Konieczność powtórzenia przetargu na remont Biblioteki (zbyt wysoka oferta). 

 

 

 

7. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej – wobec wyczerpania punktów porządku 

obrad – zamknęła obrady XLVIII sesji Rady Miasta Poręba VIII kadencji. 
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Przewodnicząca Rady Miasta Poręba 

 

Elżbieta Kołodziej 

 

Protokolantka: 

Anna Winczakiewicz 

Biuro Obsługi Rady Miasta 

 

Wszystkie głosowania przeprowadzone zostały za pomocą systemu eSesja. 

Wszystkie załączniki do protokołu są załącznikami w formie papierowej i znajdują się w 

Biurze Obsługi Rady wraz z protokołem. 

Przebieg sesji utrwalono w wersji audio-video: 

https://esesja.tv/transmisja/36320/nagranie.htm 


